
                                              Protokół nr IV/2006 
 z sesji Rady Gminy Ciepłowody  odbytej w dniu 29.12.2006 r. o godz. 1400 w Sali nr 12 przy 
Pl. Mickiewicza 2 w Ciepłowodach. 
 
Przewodniczący Rady otworzył IV sesję Rady Gminy Ciepłowody, na podstawie listy 
obecności stwierdził prawomocność obrad, na ustawową ilość 15 radnych w sesji 
uczestniczyło 11 radnych. 
Do porządku obrad, który stanowi załącznik do protokołu, uwag nie wniesiono, przyjęto 
jednogłośnie. 
Ad. 2 Do protokołów z 3 poprzednich sesji uwag nie wniesiono, przyjęto jednogłośnie. 
Ad. 3 
Informację z pracy Urzędu między sesjami przedstawił P. Wójt. 
- podjęto 4 zarządzenia wg rejestru prowadzonego w Sekretariacie Urzędu, 
- uczestnictwo w spotkaniu z mieszkańcami wsi Targowica w związku z propozycją 
przystąpienia do zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego. Ustalono, że najpierw 
odbędzie się spotkanie z szefostwem OKSM Olsztyn, aby omówić warunki, które należałoby 
poprawić, jeśli chodzi o funkcjonowanie tego zakładu. W miesiącach wiosennych planowany 
jest wyjazd przedstawicieli wsi Targowica do zakładu o podobnym profilu produkcji, który 
będzie można obejrzeć, sprawdzić, jak funkcjonuje, jak wygląda sprawa ochrony środowiska 
- przekazanie samochodu służbowego dla Policji, którym jeździ szef rewiru,  
- podpisanie aktu notarialnego, sprzedano małą działkę w Dobrzenicach, 
- dokonano odbioru ośrodka zdrowia, w tej chwili kończą się odbiory wymagane przepisami 
prawa, czekamy na decyzję odnośnie zgody na użytkowanie obiektu z Nadzoru Budowlanego. 
W najbliższych dniach ośrodek będzie mógł już funkcjonować. 
-  kończą się prace w Dobrzenicach na ujęciu, w przyszłym tygodniu zacznie już 
funkcjonować  to nowe ujęcie, które zacznie dostarczać wody mieszkańcom dla 9 wsi. 
Odczytał podziękowanie dla samorządu od Komendanta Policji za pomoc i udział w zakupie 
nowego samochodu. 
Ad. 4 brak 
Ad. 5 Przew. Rady- przedstawił stanowisko wspólnego posiedzenia Komisji, które to projekt 
uchwały w sprawie ustalenia na 2007 r. regulaminu określającego wysokość oraz 
szczegółowe warunki przyznawania dodatków oraz innych składników wynagrodzenia 
nauczycielom zatrudnionym w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Ciepłowody przyjęto z poprawką w  & 4 w ust. 3 w pkt 5 dodatek dla wychowawcy klasy 
przedszkolnej- 30 zł. Pozostałe punkty uchwały zostały przyjęte bez zmian, a wszystko 
uzgodnione ze związkami zawodowymi ZNP i Solidarność. 
Radny Stelmach- powiedział, że były propozycje związków, aby ten dodatek zwiększyć. 
Zapytał, jaki konsensus nastąpił, czy porozumienie zostało podpisane. 
P. Sekretarz- przyjęto autopoprawkę w uzgodnieniu ze związkami zawodowymi, gdzie 
dodano ten pkt 5, który wcześniej przez projektodawcę został wykreślony. Była propozycja 
zwiększenia tego dodatku, ale w rezultacie wprowadzono wyżej przedstawioną autopoprawkę 
w uzgodnieniu ze związkami zawodowymi i przyjętą przez Komisję. 
P. Kozyra- zapytał, czym różni się ten projekt uchwały od wcześniejszej uchwały w tej 
sprawie. 
P. Sekretarz- niczym 
Przew. Rady- pkt 5 zapisu tak szeroko omawiany był tutaj punktem spornym, bo  nie do 
końca działamy tu zgodnie z prawem. 
P. Kozyra- przypomniał, że jeżeli taki projekt uchwały jest niezgodny z prawem i jest tego 
świadomy Przewodniczący oraz radni, to nie na miejscu jest przedstawianie takiego projektu. 



P. Sekretarz- ustawa nakłada na Radę co roku podejmowania takiej uchwały, jeśli chodzi o 
projekt na ten rok to w zapisie pkt 5 jest on niezgodny z prawem, ale Rada chce po 
uzgodnieniach podjąć taką uchwałę. 
Radny Stelmach- złożył propozycję, aby na następny rok Komisja Oświaty zrobiła analizę 
pracy, aby mieć pełną świadomość, jaki to nakład pracy. Jednocześnie jest to propozycja do 
planu pracy Komisji zorganizowania spotkania z nauczycielami i związkami zawodowymi, 
aby wszystkie niejasności i inne propozycje przedyskutować. 
Radna Gierlasińska- nie chodziło tutaj o to, czy wychowawcy przedszkolni mają mniej czy 
więcej pracy, ale o kwestie prawne, bo rzeczywiście jest to niezgodne z zapisami ustawy, a 
byliśmy za tym, aby wychowawcom w przedszkolu ten dodatek dać w innej formie albo 
dodać ten punkt do regulaminu.  
Więcej uwag i pytań nie wniesiono. 
Uchwała nr  15/IV/2006 w sprawie ustalenia na 2007 r. regulaminu określającego wysokość 
oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków oraz innych składników wynagrodzenia 
nauczycielom zatrudnionym w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Ciepłowody, została podjęta przy 10 głosach za, 1 głosie wstrzymującym. 
Ad. 6 
Przew. Rady- przedstawił stanowisko wspólnego posiedzenia Komisji, które pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wojta Gminy Ciepłowody. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Uchwała nr 16/IV/2006 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Ciepłowody 
została podjęta jednogłośnie. 
Ad. 7 
Przew. Rady-  przedstawił stanowisko wspólnego posiedzenia komisji, które  pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej przy Samodzielnym 
Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej- Gminnym Ośrodku Zdrowia w Ciepłowodach, w 
ilości 4 radnych. Na posiedzeniu jednak nie była obecna radna Witek i nie złożyła pisemnego 
oświadczenie o wyrażeniu zgody, w związku z tym ta kandydatura jest nieaktualna. 
Radny Kwik- zgłosił wniosek o przegłosowanie 3 osobowego składu Rady Społecznej. 
Przew. Rady- podtrzymuje swój wniosek o przegłosowanie 4 osobowego składu Rady 
Społecznej. 
Przew. Rady- poddał pod głosowanie wniosek radnego Kwika, aby w skład Rady Społecznej 
weszły 3 osoby z Rady Gminy, który przeszedł przy 8 osobach za, 1 głosie przeciw, 1 
wstrzymującym. Radna Markowska opuściła obrady i nie brała udziału w głosowaniu. 
Przew. Rady- w związku z tym, że 3 osoby zgłoszone do składu Rady Społecznej wyraziły 
zgodę: radny Gluza, radna  Gierlasińska, radna Motylewicz, żadnych uwag nie zgłoszono, 
poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej przy Samodzielnym 
Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej – Gminnym Ośrodku Zdrowia w Ciepłowodach, 
która została przyjęta przy 9 głosach za, 1 głosie wstrzymującym, radna Markowska z 
powodu opuszczenia obrad nie brała udziału w głosowaniu. 
P. Sekretarz- wyjaśniła, że przedstawiciela desygnowanego przez Wojewodę do składu, Rada 
przyjmie uchwałą zmieniającą. 
Ad. 8  
P. Skarbnik- przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2006 r. w 
załączeniu do protokołu. 
Radny Stelmach- zapytał o oszczędności na funduszu osobowym ZSS. 
P. Dyrektor- wyjaśniła, że od stycznia  jest 1 etat mniej nauczyciela, od stycznia do lipca 
nauczyciel dyplomowany przebywa na urlopie bezpłatnym, a zastępował go nauczyciel 
stażysta (1/2 etatu oszczędności wynikło z tego), 1 nauczyciel przeszedł na urlop 
wychowawczy, a zastępuje go nauczyciel stażysta i jest to  kwota, która pozostaje w budżecie, 



są też zwolnienia lekarskie i niezrealizowane godziny ponadwymiarowe, ogólnie ujmując jest 
to ruch kadrowy wynikły w 2007 roku. 
P. Skarbnik – przedstawiła poprawki wniesione do projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie na 2006 r. 
Więcej pytań i uwag nie wniesiono. 
Uchwała nr 18/IV/2006 w sprawie zmian w budżecie na 2006 rok została podjęta 
jednomyślnie przy 11 obecnych radnych.    
                                                                                  Przerwa 
 
Przewodniczący Rady- wznowił obrady po przerwie i przeszedł do realizacji porządku obrad. 
w pkt 9 P.Wójta o przedstawienie  zasadności podjęcia uchwały w sprawie stosowania 
zwolnień w podatku od nieruchomości.  
Przew. Rady – przedstawił stanowisko wspólnego posiedzenia Komisji, które pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie stosowania zwolnień w podatku od nieruchomości. 
Uchwała nr  19/IV/2006 w sprawie stosowania zwolnień w podatku od nieruchomości została 
podjęta jednomyślnie. 
Ad. 10. 
P. Gerlach- przedstawiła projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze. 
Przew. Rady- przedstawił stanowisko wspólnego posiedzenia Komisji do uchwały w sprawie 
szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, które pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Uchwała nr 20/IV/2006 w sprawie szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze została podjęta  jednomyślnie. 
Ad.11 
Pani Sekretarz- złożyła informację z analizy oświadczeń majątkowych. 
Przew. Rady- zaapelował o wyeliminowanie stwierdzonych nieprawidłowości poprzez 
złożenie korekt do oświadczeń majątkowych. 
Poinformował, że dzisiaj na Jego ręce wpłynęły 2 oświadczenia majątkowe, których nie ma 
fizycznej możliwości potwierdzić datownikiem, siłą rzeczy sprawa będzie potraktowana z 
opóźnieniem dodatkowym. Przypomniał, że dyżur pełni w każdą środę w Urzędzie gminy od 
900do 1100  
P. Kozyra- zapytał, czy oświadczenia złożyli wszyscy radni na dzień dzisiejszy. 
Przew. Rady-  nie złożył jeszcze radny Krawczyk. 
P. Kozyra- zapytał, czy wszyscy radni otrzymali druki oświadczeń, pouczenie. 
Przew. Rady- potwierdził, że wszyscy radni otrzymali stosowne wyjaśnienia, przypominano o  
wypełnieniu oświadczeń, o dokumentach, jakie należy złożyć, tak, że wszystkie czynności 
zostały dokonane w sposób formalny i prawny. 
Ad. 12 
Radna Gierlasińska - odczytała pismo odnośnie odbioru i utylizacji przeterminowanych 
leków. 
Przew. Rady- uznał, że podjętą inicjatywę należy przeanalizować i podjąć stosowne 
rozwiązania w tej materii i zajęcie się tematem na posiedzeniu Komisji. 
Radny Stelmach- za zasadne uznał zajęcie się tematem, przy okazji też widzi sprawę 
utylizacji termometrów, zarówno tych  posiadanych w domu, jak też w szkole. 
Ad. 13 i 14 
P. Wójt- poinformował, że otrzymano pismo informujące o próbie działań ze strony Zarządu 
Dróg  na lata 2007- 2010, z którego wynika i mamy się do tego odnieść, a dotyczy zakresu 
robót: remont drogi ulica Dobrzenicka, odcinek drogi Ciepłowody-Stary Henryków, 



Targowica- Janówka , droga Dobrzenice- Brochocin, odcinek od Targowicy w stronę 
Skoroszowic. Ogólnie jest to kwota szacowana bez VATu na 4 mln zł. Jest to propozycja i nie 
wiadomo, co z tego będzie zrealizowane. 
Będziemy chcięli odnieść się do tego w ten sposób, co dla nas byłoby ważniejsze do 
zrobienia. 
P. Kozyra- jest to plan przygotowany przez Zarząd Dróg Powiatowych, który nie był 
konsultowany. 
Z tego co wie, to Zarząd ma konsultować go z Wójtami Gmin, które drogi będą robione w 
pierwszej kolejności. Poinformował, że został przyjęty budżet Powiatu na 2007 rok. W 
porównaniu do roku ubiegłego wydatki na remonty dróg wzrosły o 700 tys. zł. 
W planie wieloletnim jesteśmy ujęci na samym końcu, poinformowano mnie, że z gminy nie 
wpłynęło żadne pismo, w co nie wierzy i sprawdzi. Jeżeli chodzi o remonty chodników to 
otrzymał informację, że są one robione przy współudziale środków gminnych. 
Pogratulował Radzie podjęcia uchwały w sprawie poborów Wójta, bo jest zszokowany tym co 
się wyrabia w innych gminach, czy Powiecie odnośnie poborów i cały czas mówi, żeby brali 
przykład z gminy Ciepłowody, gdzie zarzucają, że te pobory są takie, na ile nas stać. Nie 
dopuszczalne dla niego jest, aby ktoś dostawał maksymalne stawki tzw. ustawy kominowej. 
Radny Giergiczny- zapytał, czy jest w planie remont drogi Piotrowice- Muszkowice. 
P. Kozyra-został zakupiony sprzęt za 450 tys. zł, który będzie załatwiał te sprawy, trzeba dać 
szansę zarządowi powiatu, a władzom gminnym i jemu pozostaje upominanie się o środki na 
ten cel, jak na razie nie widzi woli zmiany czy przesunięć tych środków. Ponadto trzeba wziąć 
pod uwagę, że ponad 50% budżetu Zarządu Dróg idzie na wydatki osobowe, co też o czymś 
świadczy. Uważa, że powiat szuka wszędzie oszczędności, ale nie u siebie, ze swojej strony 
zrobi wszystko aby było jak najlepiej. Nowy Zarząd zobowiązał się przyjrzeć pracy Zarządu 
Dróg. Nic nie stoi na przeszkodzie, aby zaprosić przedstawiciela Zarządu i pokazać mu w 
terenie, co jest do zrobienia. 
P. Wójt – pismo to wpłynęło 28 grudnia do Gminy, te środki, o których mówił radny 
powiatowy pewnie niewiele wniosą, bo to będą remonty bieżące  i tych efektów nie można się 
spodziewać wcześniej jak w roku 2008 czy 2009, bo jeśli chce się przygotować inwestycje 
dobrze i pozyskać środki, to taka będzie perspektywa. Myśli, że w najbliższym czasie 
należałoby uzgodnić prace priorytetowe do planu Zarządu. Nie istotne jest, ile osób pracuje w 
Zarządzie Dróg, tylko ile środków otrzymało w ramach budżetu Starostwa, które  Starostwo 
dostało z budżetu państwa, bo to może być tak, że 50% środków, które Starostwo otrzymuje 
na drogi, Zarząd Dróg ich nie otrzymuje i później ta proporcja, jeśli chodzi o koszty osobowe, 
z tym, co zostaje na inwestycje, jest tak przerażająca. Śmie twierdzić, że  znacząca kwota 
subwencji drogowej idzie na inne zadania starostwa, między innymi na spłaty zadłużenia 
szpitala. Będą się starali wszystko zrobić, aby cokolwiek w naszej Gminie poprawiono w 
zakresie remontów dróg. 
Radna Gierlasińska-  podkreśliła, że młodzież szkolna wygrywa różne konkursy, stąd 
propozycja prezentacji  tej zdolnej młodzieży w poszczególnych sołectwach tam, gdzie są 
świetlice, jednocześnie będzie to reaktywowany program kulturalny w gminie. 
Przew. Rady- zapytał panią dyrektor ZSS, czy przewiduje takie występy. 
P. Dyrektor- w marcu planowany jest występ grupy teatralnej w Ciepłowodach, ale jest głos 
radnej, aby odbywało się to też w innych miejscowościach tam, gdzie jest to możliwe, 
dodatkowo jest do przewiezienia sporo dekoracji. 
Radna Gierlasińska- poinformowała, że nie ma jeszcze informacji co do rozstrzygnięć w 
sprawie dotacji na ferie. Wcześniejszy wniosek, jaki składano ze Starego Henrykowa 
rozpatrzono negatywnie, ale została zaproszona w lutym na szkolenie w zakresie pisania 
wniosków tak, żeby zostały przyjmowane. 



P. Sołtys z Czesławic-  poprosiła o interwencję w Zakładzie Energetycznym, o wymianę 5 
żarówek w lampach, które nie świecą, co u nich we wsi praktycznie stanowi połowę 
znajdujących się lamp. Monitowała w tej sprawie kilka razy, zgłaszała do Urzędu i w 
konsekwencji otrzymuje odpowiedź, że nie zostało to zgłoszone. 
Radna Kupczak- także zgłosiła potrzebę zamonitowania w sprawie oświetlenia w Janówce. 
P. Wójt- poprosił, aby sprawy oświetlenia zgłaszać do Urzędu, sprawdzi, czy zostało to 
zgłoszone, jeśli tak, to wyciągnie konsekwencje. 
P. Olejnik- potwierdził, że zostało to zgłoszone, co można sprawdzić. 
Sołtys wsi Targowica- zapytała, czy można zmienić godziny oświetlenia, bo lampy świecą się 
od 4 rano i do 10:30, gdzie nie ma takiej potrzeby. 
P. Wójt- są głosy bardzo podzielone, co do zasadności wyłączania lamp w okresie nocnym, 
potrzeby są bardzo różne, zastanawiano się nad rozstrzygnięciem przywrócenia oświetlenia 
całonocnego. W tej chwili w budżecie nie ma środków na to, aby to oświetlenie było 
całonocne, bo jest to kwota większa o 30 tys. niż w tej chwili, kiedy rocznie płacimy ponad 
50 tys. zł. bez obsługi. Jeżeli będzie jakaś szansa, aby te środki w ciągu roku mieć, to 
zdecyduje się na włączenie tych lamp. 
Radny Stelmach- poruszył sprawę umieszczenia skrzynek na ulicy Dobrzenieckiej, gdzie po 
opadach deszczu robi się błoto i nie bardzo jest jak podejść. Może jest tam możliwość 
odprowadzenia tej wody do cieku, który jest blisko albo podsypania jakimś żwirem. 
P. Kozyra- zapytał odnośnie sprawy wody z wodociągu w Starym Henrykowie. Jest nowy 
budżet, pewnie będzie podwyżka wody, dlatego pyta, czy jest poprawa i jak będzie 
rozwiązany ten problem. 
P. Wójt-  opinia Pana Profesora jest jednoznaczna, że jest to kwestia przyłączy. Na dobrą 
sprawę jest to sprawa mieszkańców, ale tego tak nie zostawią, poczyniono już pierwsze 
rozmowy z projektantami, w budżecie są zarezerwowane środki na przygotowanie 
dokumentacji na wykonanie nowych przyłączy w Starym Henrykowie. Jest to kwestia czasu, 
a najgorsze jest to, że w projekcie budżetu nie ma środków na wykonanie przyłączy. 
Radna Gierlasińka-  znając budżet czyni starania wraz z radną Motylewicz na pozyskanie 
środków na ten cel. 
P. Wójt- są działania, które Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji będzie obsługiwała, ale 
to jest kwestia czasu, bo trzeba przygotować projekt, złożenie wniosku, nie wiadomo, kiedy 
będzie nabór. Najszybciej możliwą rzeczą do wykonania tego, są nasze środki. Temat znany i 
będziemy o tym rozmawiali.    
P. Twaróg – pogratulował radnym wyboru, stwierdził, że lokal wyborczy winien być na 
parterze, a nie na piętrze, gdyż ludziom starszym uniemożliwiło to głosowanie, poruszył 
sprawę oświetlenia ulicznego, jak również poruszył sprawę braku ogłoszeń na temat sesji we 
wsi Dobrzenice. 
P. Wójt- w przyszłości  może zmienią miejsce lokalu wyborczego na hol w szkole lub halę 
gimnastyczną, sprawa do przemyślenia. 
Przew. Rady- poinformował, że ogłoszenia o sesji są przesyłane do sołtysów, co w ramach  
wypełniania obowiązków społecznych powinni wywieszać. Niejednokrotnie są one 
dostarczane samochodem przez pracowników Urzędu. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął IV sesję Rady 
Gminy Ciepłowody. 
 
Protokołowała                                                             Przewodniczył 
Janina Chruszcz                                              Przewodniczący Rady Gminy Ciepłowody 
                                                                                    Władysław Gluza 
 


